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P R O T O K Ó Ł  Nr XV/2012 
 

z sesji Rady Gminy Świdwin 
odbytej w dniu 30 marca 2012 roku 

 
 
Stan radnych .................................................. 15 
Obecnych na sesji .......................................... 14 
 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 
 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  o 
samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Krzysztof Kaszuba. 
Na podstawie listy obecności stwierdził quorum do podjęcia prawomocnych 
uchwał. 
Przewodniczący Rady Gminy powitał radnych, sołtysów oraz zaproszonych 
gości: 
 

• Pana Mirosława Majkę – Starostę Świdwińskiego 

• Pana  Krzysztofa Potasznika – Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w 
Świdwinie, w zastępstwie  Powiatowego Komendanta Policji  

• Pana Romana Artyńskiego – Komendanta Powiatowego PSP w 
Świdwinie 

• Pana Sławomira Buniaka – Komendanta Zarządu Gminnego OSP 

• Pana Stanisława Tyszkiewicza – Kierownika Rejonowego Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego 

• Pana Krzysztofa Helwiga – w zastępstwie Dyrektora Powiatowego 
Zarządu Dróg 

• Pana Władysława Bieniek – Przewodniczącego rady powiatowej 
Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej w Świdwinie 

• Pana Zdzisława Pawelca – Wójta Gminy Świdwin 

• Pana Kazimierza Lechockiego – Zastępcę Wójta Gminy  

• Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy 

• Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy 

• Panią Kazimierę Seżysko – Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej 



 2 

• Pana Ryszarda Miedzika – Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki 
Komunalnej, Radnego Rady Powiatu  

• Panią Krystynę Miodowską – Kierownika Referatu Rolnego Urzędu 
Gminy 

• Pana Sebastiana Basiejko – Kierownika Referatu Oświaty, Kultury  i 
Zdrowia  Urzędu Gminy 

• Panią Annę Zwierzyńską – Pełnomocnika Wójta ds. Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkomanii 

 
Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że protokół z 

ostatniej sesji wyłożony był do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono. 
Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednomyślnie. 
 
Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 
 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że porządek 
obrad podany był w zaproszeniach na sesję. Zaproponował przed 
przystąpieniem do podjęcia uchwał odczytanie opinii mieszkanki Gminy  o 
szkodliwym wpływie na zdrowie człowieka farmy wiatraków, jaka została 
złożona na Jego ręce przed rozpoczęciem Sesji.  
Radni w głosowaniu jawnym proponowany porządek obrad przyjęli 
jednomyślnie, a przedstawia się on następująco: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z 

prac w okresie między sesjami. 
6. „Czas dla Samorządów”. 
7. Bezpieczeństwo na terenie gminy – informacja policji, straży pożarnej i 

strażnika gminnego. 
8. Przyjęcie sprawozdania z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii i planów jego realizacji w roku 2012 oraz przyjęcie 
sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. 

9. Organizacja pracy w Urzędzie Gminy Świdwin. 
10. Dyskusja. 
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11. Podjęcie uchwał: 

• W sprawie zmiany „ Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Świdwin”; 

• W sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego   
„ Elektrownie wiatrowe – obręb Bierzwnica gmina Świdwin” 

• W sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Świdwin 
w 2012 roku; 

• W sprawie sprzedaży nieruchomości, położonej w obrębie 0037 
Bystrzyna, gmina Świdwin; 

• W sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego; 

• W sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2012; 
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
13. Wolne wnioski. 
14. Zakończenie. 
 
Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH  
 

• Radny Pan Łukasz Pugacz pytał o drogę do zabudowań gospodarczych i 
mieszkalnych na kolonii w Bierzwnicy. Wskazał na fatalny stan tej drogi i 
konieczność przeprowadzenia jej remontu. Przed Bierzwnicą wysypano 
dużą ilość gruzu po zlikwidowanym zakładzie utylizacyjnym, który byłby, 
w ocenie radnego, idealnym materiałem na dokonanie naprawy drogi. 

 

Ad.5. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

 

• Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Dariusz Gos poinformował, że w 
okresie międzysesyjnym odbyła dwa spotkania. 14 lutego 2012 roku 
przeprowadzono kontrolę organizacji pracy i zasady funkcjonowania 
Urzędu Gminy. Komisja skupiła się zwłaszcza na : 
� sprawdzeniu regulaminu organizacyjnego Urzędu; 
� sprawdzeniu regulaminu wynagrodzenia; 
� kontroli stanu zatrudnienia w administracji Urzędu na koniec 2011 

roku; 
� kontroli kosztów utrzymania administracji Urzędu Gminy za 2011 rok, 

a zwłaszcza częściowej analizie kosztów utrzymania administracji 
Urzędu oraz wysokości wypłaconych nagród dla pracowników 
administracji w 2011 roku. 
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Organizacja pracy w Urzędzie Gminy, w ocenie Komisji Rewizyjnej, 
odbywa się zgodnie z regulaminem organizacyjnym Urzędu Gminy 
Świdwin, nadanym przez Wójta Gminy Świdwin w drodze Zarządzenia   
Nr SG/41/2011 z dnia 17 czerwca 2011 roku. Z regulaminem 
organizacyjnym Urzędu pracownicy Urzędu zapoznani zostali w dniu 4 
lipca 2011 roku. 
W Urzędzie Gminy na koniec 2011 roku zatrudnionych było 38 
pracowników administracji.  
Pracownikom Urzędu Gminy w 2011 roku wypłacono nagrody na sumę 
84.118,62 zł . 

Drugie posiedzenie komisji rewizyjnej w okresie między sesjami 
odbyło się 22 marca 2012 roku i poświęcone było kontroli dokumentacji 
finansowych prowadzonych przez sołtysów Gminy Świdwin za rok 2011.  

 Kontrola obejmowała: 
� sprawdzenie podstaw prawnych wyodrębnienia z budżetu Gminy 

Świdwin środków na fundusz sołecki; 
�  sprawdzenie terminów wpływu wniosków z sołectw o przyznanie 

funduszu sołeckiego; 
� analizę wskaźnika wykonania wydatków funduszy sołeckich na koniec 

2011 roku; 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że spośród 18 sołectw 
do końca września 2010 roku wpłynęło 17 wniosków. Sołectwo 
Świdwinek nie złożyło wniosku. 
Gmina wyodrębniła fundusz sołecki do końca marca. Fundusz sołecki 
został wykonany prawie w 90%. Przyczyną niewykonania był fakt, że 5 
sołectw nie wydało w całości przyznanych im kwot, o łącznej wartości 
29.807 zł.  

• Przewodnicząca Komisji Oświaty Zdrowia, Kultury, Sportu i Etyki Radnych 
Pani Justyna Twardys powiedziała, że w okresie miedzy sesjami Komisja 
zajmowała się funkcjonowaniem świetlic i bibliotek na terenie Gminy. 
Zostało zorganizowane spotkanie ze świetlicowymi oraz bibliotekarkami, 
na którym panie przedstawiły zarówno problemy jak i swoją codzienną 
działalność. Ponadto na posiedzeniu Komisji został dopracowany 
regulamin wynajmu świetlic na terenie Gminy Świdwin.  
Głównym problemem, z jakim borykają się panie pracujące w 
bibliotekach na terenie Gminy jest zbyt mała ilość książek w ich zbiorach. 
Panie wskazały także na problem z wyodrębnieniem jakichkolwiek 
środków finansowych na zakup nowych pozycji książkowych. 

• Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej Pan Łukasz Pugacz poinformował, 
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że w okresie między sesjami Komisja Budżetowa obradowała 28 marca. 
Spotkanie poświecone było funkcjonowaniu handlu, usług i 
przedsiębiorczości. Komisja chciała zamknąć w ten sposób temat 
przedsiębiorczości w gminie, bowiem od lipca 2011 roku powstała 
Centralna Ewidencja Działalności Gospodarczej. Gminy zaprzestały w 
związku z tym prowadzenia ewidencji, a przekazują jedynie dane drogą 
elektroniczna do tej centrali. Funkcjonował okres przejściowy od lipca do 
końca grudnia 2011 roku. Posiedzenie Komisji miało charakter 
podsumowujący.  

• Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa Pan Andrzej Żubert powiedział, 
że Komisja, której pracom przewodzi, w okresie międzysesyjnym spotkała 
się 29 marca. Było to posiedzenie wyjazdowe poświęcone kontroli jakości 
dróg gminnych po zimie. Komisja udała się na drogi w okolicach 
miejscowości Osowo, Rusinowo, Berkanowo, Klępczewo, Bełtno, 
Miłobrzegi. Przewodniczący Komisji zaproponował zorganizowanie 
spotkania w Bierzwnicy  z Przewodniczącym Komisji Oświaty Panem 
Łukaszem Pugaczem, aby wskazał bezpośrednio, o jaki odcinek drogi 
chodzi.  
Pan Andrzej Żubert poinformował, że budynek w Czarnolesie został 
zlikwidowany. Uporządkowano teren  za pomocą kruszarki, a kruszywo 
złożono koło oczyszczalni w Bierzwnicy. Materiał ten będzie 
wykorzystywany przez Gminę w celu dokonywania bieżących napraw na 
drogach. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że w Klępczewie drogi gminne są 
w złym stanie. Stwierdził, że konieczne jest odbycie narady z udziałem 
Wójta oraz Zastępcy Wójta i podjęcie decyzji, które z dróg będą 
naprawiane z puli 70 tys. zł. 
W tragicznym stanie, w ocenie Pana Andrzeja Żuberta, jest także droga 
w Miłobrzegach.  
 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił Wójta Pana 

Zdzisława Pawelca o zabranie głosu i zreferowanie działalności Urzędu w 
okresie międzysesyjnym.  
 Jako pierwszą Wójt przedstawił informacje z działalności Referatu 
Rolnego i Ochrony Środowiska: 

• W dniu 28 marca 2012 roku Wójt podpisał akt notarialny na sprzedaż 
lokalu mieszkalnego w Bierzwnicy; 
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• W dniu 29 marca został ogłoszony przetarg na sprzedaż nieruchomości w 
Cieszeniewie, który nie odbył się z uwagi na brak uczestników 
porzetargu; 

• W lutym przyjęto 216 wniosków na zwrot podatku akcyzowego. Wydano 
216 pozytywnych decyzji. Zapotrzebowanie zostało wysłane do 
Wojewody na kwotę 342.144,26 zł. Producenci rolni otrzymają wypłatę 
do końca kwietnia 2012 roku; 

• Od ostatniej sesji wydano 44 decyzje i zezwolenia na wycinkę drzew dla 
osób fizycznych po uprzednim przeprowadzeniu postępowań 
administracyjnych; 

• Na wniosek rolników, którzy złożyli wnioski celem wyszacowania szkód 
wyrządzonych poprzez ujemne skutki przezimowania w uprawach 
rolnych, została uruchomiona komisja d.s. szacowania powołana przez 
Wojewodę Zachodniopomorskiego. Szacowanie dotychczas odbyło się w 
6 gospodarstwach. Gmina wystąpiła w dniu 23 marca z wnioskiem do 
Wojewody o uruchomienie komisji; 

• Agencja Rynku Rolnego przysłała informację, aby poinformować 
producentów rolnych o możliwości składania wniosków o dopłatę z 
tytułu zużytego do siewu lub sadzenia materiału siewnego kategorii 
elitarny lub kwalifikowany, do dnia 25 czerwca, które uległy zniszczeniu 
w wyniku ujemnych skutków przezimowania. Szczegółowe informacje 
dot. możliwości uzyskania dopłat znajdują się na stronie internetowej 
ARR. 

• Na XV sesję Rady Gminy Świdwin przygotowany został projekt uchwały w 
sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Świdwin na rok 
2012; 

• Na wniosek AGRO – SERWIS  wszczęte zostało postępowanie w sprawie 
wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla 
przedsięwzięcia p.n. wydobywanie kredy jeziornej i torfu ze złoża 
Rusinowo. Starostwo Powiatowe w Świdwinie ma jednak dużo zastrzeżeń 
do tego projektu. 

• Prowadzono także sprawy związane z rozgraniczeniem  nieruchomości 
oraz mediacje w sprawie wyszacowania szkód wyrządzonych przez 
zwierzynę łowną; 

W zakresie funkcjonowania Referatu Infrastruktury Wójt poinformował 
zebranych, że: 

• 15 lutego b.r. złożono wniosek p.n. „8 lat razem w zjednoczonej 
Europie”  w ramach oddziałania Spotkania mieszkańców miast 



 7 

partnerskich. Gmina ubiega się o dofinansowanie w wysokości 7 tys. 
euro na organizację obchodów XX – lecia Gminy Świdwin; 

• 23 marca wysłano II poprawki do wniosku p.n. „Witacze źródłem 
promocji i informacji gminy Świdwin” Jest to projekt zakładający 
powstanie trzech witaczy. Wartość dofinansowania, o jakie ubiega się 
gmina to ponad 17 tys. zł.; 

• W dniu 28 marca 2012 r otrzymano informacje z Urzędu 
Marszałkowskiego o pozytywnym rozpatrzeniu wniosku p.n. „III 
Rusinowskie Lato z Folklorem spotkanie wielu kultur poprzez 
organizację imprezy kulturalnej : prezentacji zespołów ludowych”. 
Gmina ubiega się o dofinansowanie projektu w wysokości 4.518 zł, 
całkowity koszt to 7.584,32 zł. Imprezę tą Gmina chce zorganizować 
przy okazji obchodów XX – lecia Gminy. 

• Trwają przygotowania dokumentacji wniosku na budowę targowiska 
stałego w Krosinie. Jest możliwość skorzystania z pieniędzy na ten cel, 
od ANR Gmina przejęła teren w celu stworzenia na nim targowiska;  

• Trwają końcowe prace przy budowie kanalizacji w Bierzwnicy, 
Lekowie i Oparznie. Poziom zaawansowania prac: Bierzwnica – prawie 
100%; Oparzno – 95 %; Lekowo – 60%; 

• Trwa realizacja programu PO KL pn. „Równe szanse w edukacji” do 
końca czerwca 2012 roku; 

• Urząd Marszałkowski pozytywnie ocenił postępowanie o udzielenie 
zamówienia publicznego „ Budowa Kanalizacji sanitarnej grawitacyjno 
– ciśnieniowej w Bierzwnicy, Lekowie i Oparznie, Gmina Świdwin” ; 

• Złożono drugie uzupełnienia wniosku o płatność projektu „ Budowa 
wodociągu wiejskiego Krosino – Przymiarki, wodociągu w m. 
Świdwinek, budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalniami 
w m. Lipce i Łąkowo oraz sieci kanalizacyjnej w m. Krosino.”; 

• 20 marca 2012 roku złożono wniosek do Fundacji Współpracy Polsko 
– Niemieckiej o dofinansowanie wniosku p.n. „ Razem w zjednoczonej 
Europie – forum wymiany doświadczeń w kontekście ośmiu lat 
partnerstwa gmin Świdwin i Sanitz” , wartość wniosku to ponad 32 
tys. zł, dofinansowanie wynosi ponad 19 tys. zł. W chwili obecnej trwa 
weryfikacja formalna wniosku. Gmina zamierza zdobyć jak najwięcej 
środków na zorganizowanie obchodów XX – lecia Gminy Świdwin, 
zarówno z funduszy unijnych, jak również z innych możliwych źródeł, 
by koszty dla Gminy były jak najniższe.  

W zakresie działań podjętych przez Referat Oświaty, Kultury i Zdrowia w 
okresie między sesjami Wójt powiedział, że: 

• Referat współorganizował Turniej Tenisa Stołowego w Cieszeniewie; 
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• Gmina podpisała umowę  na 30 tys. zł z Ministerstwem Sportu i 
Turystyki, z czego 15 tys. to wkład własny Gminy na realizację 
projektu „ Ucz się pływać dobra rada, bać się wody nie wypada” 
Projekt ten będzie realizowany przez świetlice wiejskie. Będzie to 100 
wyjazdów, łącznie dla 1400 osób; 

• Współorganizowano II Halowy Turniej Piłki Nożnej Szkół 
Gimnazjalnych Powiatu Świdwińskiego o Puchar Komendanta 
Powiatowego Policji  w Świdwinie. Odbył się on 21 marca 2012 roku w 
Lekowie; 

• Zorganizowano Mistrzostwa Regionu w Piłce Ręcznej Dziewcząt; 

• Odbył się także turniej Młodzika Młodszego; 

• Ogłoszony został X powiatowy Konkurs Plastyczny „Na tradycję 
Wielkanocną”; 

• Odbyło się spotkanie z pracownikami świetlic gminnych; 

• Przekazano świetlicę w Klępczewie dla OSP; 
 

Wójt powiedział także, ze Urząd wykonywał swoja normalną działalność 
bieżącą w postaci m.in. wydawania zaświadczeń.  
 
Ad.6. „ CZAS DLA SAMORZĄDÓW” 
 

• Sołtys Rogalina Pan Władysław Lachiewicz – pytał czy Komisja Rolnictwa, 
Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa 
na swoim wyjazdowym posiedzeniu dotarła do Rogalina. Sołtys 
podkreślił, że w Rogalinie drogi są wyjątkowo rozjeżdżone. Gruz 
przeznaczony na naprawy dróg został częściowo rozparcelowany. Zgłosił 
zapotrzebowanie na jeszcze dwie przyczepy gruzu, aby dokonać 
niezbędnych napraw dróg. 
Sołtys Pan Władysław Lachiewicz zwrócił się także do Starosty 
Świdwińskiego. Poinformował, że po tegorocznych mrozach Rogalino 
zostało zatopione. Zaproponował, aby w przyszłorocznym budżecie 
zostały zaplanowane środki finansowe na regulację rowów wsi Rogalino. 
Rowy są zniszczone, zdewastowane, a dawniej były przeznaczone do 
odprowadzania nadmiaru wody. Podkreślił, że przez Rogalino przebiega 
droga powiatowa, a wokół wsi droga gminna i z uwagi na ten fakt byłaby 
wskazana współpraca w tym zakresie pomiędzy oboma urzędami.  

• Sołtys Rusinowa Pan Adam Bieńczak powiedział, że według niego 
uzasadniona byłaby obecność sołtysów na posiedzeniu wyjazdowym 
Komisji Rolnictwa, które poświecone zostało ocenie stanu dróg gminnych 
po zimie. Sołtys podkreślił, że wskazałby Komisji drogi, które nie zostały 
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poddane ocenie, a ich stan jest, w ocenie Sołtysa, bardzo zły. Droga 
wymaga usunięcia z niej, za pomocą koparki, kamieni. Sołtys wskazał, że 
ta sama droga, o której mówi, wymaga przejazdu przez pole gospodarza, 
bo jest nieprzejezdna. Te krótkie drogi wymagałyby nakładów w 
wysokości ok. 1000 zł. To są drogi, w ocenie sołtysa, które wymagają 
pilnie napraw.  

• Sołtys Bełtna Pan Tadeusz Wilk zauważył, że droga w Bełtnie wymaga 
naprawy w pierwszej kolejności. Jest to droga wiodąca do gospodarstw, a 
nie na pole. Sołtys pytał także, jak zaawansowane są prace 
przygotowawcze do wymiany sieci wodociągowej w Bełtnie. 

• Sołtys Krosina Pan Otto Leske pytał, kiedy rozpocznie się budowa drogi 
wojewódzkiej biegnącej przez Krosino, obejmującej położenie asfaltu i 
wykończenie chodnika. Ponadto Sołtys chciał się dowiedzieć, kiedy 
pozostała część wioski zostanie podłączona do kanalizacji. 
Sołtys zauważył także, że w kwestii wyjazdów na basen, nie wszystkie 
chętne dzieci będą mogły wziąć udział, bowiem w Krosinie jest 80 dzieci, 
a będą zorganizowane 4 wyjazdy, w których jednorazowo udział wziąć 
może 10 dzieci. 

• Sołtys Berkanowa Pan Lech Lipka zwrócił się z prośbą o dofinansowanie 
przez Gminę połowy kosztów wyjazdu do Lichenia i udziału sołtysów z 
Gminy Świdwin w pielgrzymce. 

• Sołtys Lekowa Pani Maria Świątczak poruszyła problem chodników w 
Lekowie. Sołtys pytała, czy chodnik powstanie po jednej czy po obu 
stronach drogi.  
Pani Maria Świątczak zwróciła uwagę na problem z bezdomnymi psami 
na terenie Lekowa. Dwa psy zostały wypuszczone na terenie wsi i 
ulokowały się na osiedlu. W związku z ich obecnością mieszkańcy 
sygnalizują stary w drobiu. Wszyscy się obawiają tych psów.  
Pani Sołtys zasygnalizowała także konieczność przesunięcia lampy w 
kierunku Bełtna.  

 
Ad.7. BEZPIECZEŃSTWO NA TERENIE GMINY – INFORMACJA POLICJI, STRAŻY 

POŻARNEJ I STRAŻNIKA GMINNEGO. 
 

Komendant Zarządu Gminnego OSP Pan Sławomir Buniak przedstawił 
informacje operacyjne za okres od 1 stycznia do 29 marca 2012 roku. 
Sprawozdanie to stanowi załącznik nr I do protokołu. 
Pan Sławomir Buniak poinformował, że pożary na terenie Gminy Świdwin w 
większości związane były z wypalaniem traw. W Bierzwnicy miały miejsce trzy 
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zdarzenia w związku z palącą się oborą, w Krosinie paliła się słoma w pustej 
oborze, w Lekowie miał miejsce pożar trocin na terenie posesji. 
Miejscowe zdarzenia związane były w pięciu przypadkach z pompowaniem 
wody, dwa zdarzenia związane były z drzewami leżącymi na drodze oraz ze  
słupem na drodze. Miało miejsce także wezwanie do otwarcia mieszkania, 
dwukrotnie wzywano straż do wypadków samochodowych oraz do uwięzionych 
łabędzi. Zdarzył się także jeden fałszywy alarm w Kluczkowie.  
Pan Sławomir Buniak poinformował, że odbyły się spotkania sprawozdawcze 
jednostek Ochotniczych Straży Pożarnej. Członków zwyczajnych we wszystkich 
jednostkach jest na terenie Gminy Świdwin 135, członków wspierających jest 
25, członków honorowych jest 19. Są także 4 młodzieżowe drużyny pożarnicze. 
Poszczególne jednostki ochotnicze zgłosiły zapotrzebowanie na zakup węży, 
pilarki, prądownic, telefonów, drabin, butów, hełmów.  
Strażacy są po specjalistycznych badaniach lekarskich. 26 strażaków zostało 
zgłoszonych na szkolenie uzupełniające. 
Pan Sławomir Buniak poinformował, że w marcu odbyły się eliminacje gminne 
Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Młodzież zapobiega pożarom 
2012”. 

Sołtys Cieszeniewa Pan Jerzy Fotyga pytał Pana Sławomira Buniaka o 
liczbę fałszywych alarmów. 

Pan Sławomir Buniak – Komendant Zarządu Gminnego OSP 
odpowiedział, że w roku ubiegłym alarmów fałszywych na terenie Gminy 
Świdwin było 7.  

Następnie głos zabrał Pan Roman Artyński – Komendant Powiatowy PSP 
w Świdwinie. Poinformował, że w roku ubiegłym na terenie powiatu 
odnotowano 494 pożary i było ich więcej niż w latach poprzednich. Wystąpiły 
także 284 miejscowe zagrożenia.  
Powiat Świdwiński na tle innych powiatów, porównywalnych pod względem 
terytorialnym oraz liczby mieszkańców, plasuje się w przedziale od 16 do 18 
miejsca, jeśli chodzi o liczbę podjętych działań i interwencji.  
Zdaniem Pana Romana Artyńskiego na uwagę zasługuje fakt, że nie 
odnotowano bardzo dużych pożarów. Komendant Powiatowy PSP 
poinformował, że w ubiegłym roku wydarzyły się 4 bardzo duże pożary, z czego 
dwa to były sterty, a kolejne dwa dotyczyły budynków inwentarskich. Pan 
Roman Artyński podkreślił ogromną rolę, jaką odgrywają przy zapobieganiu 
rozprzestrzenieniu się pożaru interwencje podejmowane przez lokalne 
jednostki OSP. 
Na terenie Gminy Świdwin funkcjonuje 6 jednostek ochotniczych, z czego jedna 
jednostka należy do Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego, to jest 
jednostka z Lekowa oraz 5 tzw. jednostek terenowych, które mają podstawowy 
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obowiązek zapewnić bezpieczeństwo w swojej miejscowości oraz w 
miejscowościach pobliskich. Jednostka, która jest ujęta w Krajowym Systemie 
Ratowniczo – Gaśniczym może być dysponowana poza teren gminy, a jeżeli 
zajdzie taka potrzeba nawet poza teren powiatu. Jednostka w Lekowie została 
dofinansowana w roku ubiegłym kwotą 14 300 zł na doposażenie techniczne.  
Pan Roman Artyński poinformował, że jednostki należące do Krajowego 
Systemu Ratowniczo – Gaśniczego muszą sprostać zupełnie innym kryteriom niż 
jednostki tzw. terenowe, stąd jest to dofinansowanie. Muszą zostać 
doposażone w sprzęt specjalistyczny z zakresu ochrony strażaka, czyli strażak 
musi przejść odrębne szkolenie, posiadać umiejętności i być dopuszczony do 
prowadzenia działań wewnątrz obiektów. Strażak taki musi także być 
jednocześnie ratownikiem medycznym i być wyposażony w sprzęt techniczny 
służący do ratowania życia. Pan Roman Artyński – Komendant Powiatowy PSP 
poinformował, że w zależności od tego, kiedy wpłyną środki finansowe dla 
jednostek ujętych w Krajowym Systemie Ratowniczo – Gaśniczym, OSP w 
Lekowie będzie musiała zostać doposażona w sprzęt hydrauliczny w postaci 
agregatu, nożyc i rozpieraków. 
Pan Roman Artyński powiedział, że na terenie powiatu funkcjonuje łącznie 21 
jednostek ochotniczych, z czego 6 jest ujętych w Krajowym Systemie 
Ratowniczo – Gaśniczym. Pozostałe to są jednostki terenowe. W roku ubiegłym 
jednostki OSP wyjeżdżały łącznie 415 razy do zdarzeń, które obsługiwały 
samodzielnie, a wiec bez wsparcia PSP.  
PSP interweniowało 280 razy, wysłano 540 razy samochody. Prawie 6000 ludzi 
brało udział  w likwidacji szkód na terenie powiatu. 
Pan Roman Artyński podkreślił, że posiadanie jednostek OSP dobrze 
wyposażonych oraz wyszkolonych gwarantuje wspólne bezpieczeństwo, 
minimalizując straty popożarowe i udzielając szybkiej pomocy ludziom, którzy 
w danym momencie najbardziej jej potrzebują.  
Komendant PSP poinformował, że każdorazowo w okresie zimowym narasta 
liczba pożarów tzw. kominowych. Przestrzegał przed samodzielnym 
wypalaniem sadzy w kominach. W tym sezonie grzewczym na terenie powiatu 
odnotowano 31 pożarów kominowych. Pan Roman Artyński zwrócił się z 
prośbą do sołtysów o przekazanie informacji mieszkańcom wsi o konieczności 
czyszczenia kominów przez kominiarzy.  
Komendant PSP zwrócił także uwagę na problem z wypalaniem traw. Tylko w 
ciągu dwóch ostatnich tygodni marca było 67 pożarów traw. Nie prowadzi ono 
do niczego dobrego, a generuje olbrzymie koszty. 
Pan Roman Artyński powiedział ponadto, że Powiat Świdwiński nie jest 
powiatem zagrożonym powodziowo. W Rogalinie właśnie przez niedrożność 
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przepustów dochodzi do podtopień. Wskazał na konieczność dbania o stan 
rowów i niezaśmiecanie ich. 
 Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że w doszło do 
podpalenia przez trójkę dzieci ugoru. Zasadne byłoby w przyszłym roku 
przeprowadzenie w szkole w Lekowie lekcji wspólnie ze strażą pożarną, która 
miałaby zobrazować dzieciom zagrożenia wynikające m.in. z podpaleń traw. 
 Komendant Powiatowy PSP Pan Roman Artyński powiedział, że na 
terenie powiatu działa około 700 strażaków ochotników. W trakcie kończącej 
się kampanii sprawozdawczej w zebraniu wzięło udział ok 300 ochotników. Do 
działań może być użytych tylko ok. 200 strażaków ochotników, bo pozostali 
pracują w innych miejscowościach i wyjeżdżają poza swoje miejsce 
zamieszkania m.in. do pracy. Znaczna część czynnych ochotników pracuje poza 
terenem naszego powiatu, a czasem i kraju. 
Pan Roman Artyński wskazał, że aby zostać strażakiem ochotnikiem nie 
wystarczy tylko zgłosić chęć działania w straży. Dzisiaj strażak, niezależnie czy 
ochotnik czy zawodowy, musi być wykształconym ratownikiem. Musi wiedzieć, 
jak ma postępować, by uratować mienie, a także jak ma się zachować by 
samemu nie zostać poszkodowanym. Szkolenie i dopuszczenie do działania w 
OSP stało się bardzo kosztowne. Każdy musi przejść badania lekarza medycyny 
pracy. Strażak musi ponadto posiadać ubezpieczenie. Każdy strażak działający w 
Krajowym Systemie Ratowniczo – Gaśniczym musi przejść szkolenie w komorze 
dymowej w Bornem Sulinowie. 
 Głos zabrał następnie Wójt Pan Zdzisław Pawelec, który pełni funkcję 
Prezesa Zarządu Gminnego OSP. Poinformował, że OSP to stowarzyszenie, 
które ma w statucie zapisaną ochronę mienia i zdrowia ludzkiego. 
Badania dla strażaków ochotników zostały zakreślone jako pełne. Za badanie 
musi zapłacić Gmina, podobnie jak za ubezpieczenia. 60 – 70% kosztów 
ponoszonych przez Gminę na rzecz OSP stanowią tzw. opłaty stałe, czyli m.in. 
rejestracja samochodów, ubezpieczenie strażaków, czy też badania lekarskie 
bądź kursy. Gdyby pieniądze te zostały przeznaczone na sprzęt to na terenie 
Gminy wszyscy strażacy ochotnicy ubrani byliby w odzież z atestami i byłaby 
możliwość zakupienia pełnego sprzętu, który jest potrzebny. W Bierzwnicy 
istnieje pilna potrzeba zakupienia nowego samochodu, bowiem jest to 
jednostka, która jako pierwsza podejmuje działania w tej części gminy. 
Strażacy ochotnicy muszą obecnie przechodzić pełne badania, podobnie jak 
strażacy zawodowcy. Gminy nie stać na to, żeby doposażyć jednostki OSP w 
nowy sprzęt. Jeżeli nie zostaną wprowadzone zmiany ustawowe to OSP mogą 
zniknąć.  
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Ponadto w ocenie Wójta Pana Zdzisława Pawelca muszą powstać zapisy 
ustawowe, które nałożą na pracodawców obligatoryjny obowiązek zwolnienia 
strażaków ochotników od pracy na czas udziału w akcji. 

Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba podziękował w imieniu 
mieszkańców Gminy strażakom ochotnikom za ochronę życia i mienia 
mieszkańców. 

Następnie Pan Krzysztof Potasznik - Naczelnik Wydziału Prewencji KPP w 
Świdwinie przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy 
Świdwin. 
Pan Krzysztof Potasznik poinformował, że na terenie Gminy Świdwin w roku 
2011 zaistniało 188 przestępstw, co stanowi blisko 1/5 wszystkich przestępstw 
na terenie powiatu świdwińskiego. W 2011 roku na terenie Gminy Świdwin nie 
zaszły poważne zdarzenia typu zabójstwo czy rozbój. Nie odnotowano także 
kradzieży pojazdów, gdzie w powiecie takich kradzieży było 19. Przestępstwa te 
stanowią, zdaniem Pana Naczelnika, o poczuciu bezpieczeństwa społeczności 
lokalnej.  
W 2011 roku miały miejsce na terenie Gminy Świdwin włamania i kradzieże z 
włamaniami i ich odnotowano 74. Kradzieży było 61, zniszczeń mienia 16.  
Wykrywalność owych zdarzeń jest na zadowalającym poziomie, bowiem w 
2011 roku udało się wykryć sprawców w 60% kradzieży z włamaniem. 
Większość włamań miała miejsce w Bierzwnicy, Lekowie oraz w Smardzku.  
Naczelnik Pan Krzysztof Potasznik poinformował, że w 2011 roku na drogach 
Gminy Świdwin zatrzymano 35 nietrzeźwych kierowców. Odnotowano w tym 
okresie czasu 5 wypadków, z tego 2 wypadki były śmiertelne. Wydarzyły się one 
na drodze powiatowej 108 2 Z, jest to droga Świdwin – Bierzwnica, aż do 
Rycerzewka. W ocenie Pana Naczelnika  to droga na terenie Gminy Świdwin 
najbardziej zagrożona wypadkowością i zdarzeniami drogowymi.  
Policja odnotowała na terenie Gminy Świdwin w roku ubiegłym 43 kolizje 
drogowe i jest ich o połowę mniej niż w roku 2010.  
Wykroczeń skierowanych do sądu odnotowano 99, przodują wykroczenia 
polegające na kradzieży mienia, gdzie wartość mienia stanowi do 250 zł. 
Odnotowano ich 37, a sprawcy ponieśli odpowiedzialność przed sądem 
grodzkim.Zanotowano 7 wykroczeń polegających na zakłóceniu porządku 
publicznego, 8 wykroczeń polegających na niszczeniu mienia, ujawniono 8 
wykroczeń polegających na nieobyczajnych wybrykach. Ich sprawcy także 
ponieśli odpowiedzialność przed sądem. 
Ponadto na terenie Gminy Świdwin przeprowadzono łącznie 205 interwencji, w 
obszarze powiatu w tym samym czasie było ich 1594, stanowi to zatem 1/6 
wszystkich podejmowanych przez policję interwencji. 
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Pan Naczelnik stwierdził, że najwięcej zgłoszeń o potrzebie interwencji 
pochodziło z Bierzwnicy, były to 43 interwencje, w Lekowie – 38, Lipce – 26, 
Smardzko – 25. W Rusinowie zaś w 2011 roku wzywano policję sześciokrotnie.  
Pan Krzysztof Potasznik wskazał, że na terenie Gminy Świdwin występuje 
przestępczość narkotykowa. Statystyki wskazują Bierzwnicę, jako miejsce, w 
którym policja odnotowała 19 faktów posiadania środków narkotycznych. W 
Sławie miał miejsce jeden podobny przypadek.  
Policja nawiązała ścisłą współpracę z właścicielem klubu w Bierzwnicy. Duża 
część ujawnień przestępstw narkotykowych związana jest z funkcjonowaniem 
tego klubu.  
Pan Krzysztof Potasznik poruszył kwestię przemocy w rodzinie. W ostatnim 
roku weszły w życie nowe przepisy związane z przemocą w rodzinie - tryb 
niebieskiej karty i powołano zespołów interdyscyplinarnych. W ramach tych 
przedsięwzięć na terenie Gminy w 2011 roku prowadzono 11 procedur  z tym 
związanych.  

Reasumując Naczelnik Pan Krzysztof Potasznik stwierdził, że nie doszło 
do drastycznego wzrostu przestępczości. Poczucie stanu bezpieczeństwa 
powinno być na poziomie zadowalającym. Działalność policji to także 
profilaktyka polegająca na organizowaniu spotkań w szkołach z dziećmi i 
młodzieżą.  

Z pytaniem do Pana Krzysztofa Potasznika zwrócił się Pan Otto Leske – 
sołtys Krosina. Interesowało go, ilu było rowerzystów w grupie 35 zatrzymanych 
nietrzeźwych kierowców.  
Pan Krzysztof Potasznik odpowiedział, że spośród 35 nietrzeźwych było 10 
rowerzystów. Jest ich dużo mniej niż w roku 2010. 
 Radny Pan Antoni Giluk pytał, czy policja współpracuje ze strażą pożarną 
w sprawie wyjaśnienia autorów anonimowych telefonów informujących o 
rzekomych pożarach.  
Pan Krzysztof Potasznik odpowiedział, że tego rodzaju zdarzenie, w zależności 
od skutków i ilości użytych sił i działań, stanowi albo wykroczenie polegające na 
wywołaniu niepotrzebnej czynności przez organy, lub też przestępstwo, jeżeli 
fałszywy alarm powoduje zagrożenie dla życia, mienia wielu osób. Jeżeli 
zawiadomienia stanowią wykroczenie to procedury są bardziej skomplikowane i 
niezbędne są czynności podejmowane przez sąd. Każde „ puste” zgłoszenie 
objęte jest postępowaniem o wykroczenia. Ustalenia telekomunikacyjne trwają 
do kilku miesięcy. Każde zgłoszenie jest przez policje wnikliwie sprawdzane.  
Pan Roman Artyński dodał, że przez wiele lat funkcjonowało w PSP zgłoszenie 
alarmu w tzw. dobrej wierze. Obecnie zmieniono kwalifikację, stąd drastyczny 
wzrost liczby alarmów, bowiem każde zdarzenie niepotwierdzone jest 
traktowane jako alarm fałszywy. Jeżeli sprawca zostanie ustalony to sprawa jest 
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kierowana do sądu i  sąd decyduje czy nosi ten czyn znamiona przestępstwa czy 
jest to wykroczenie.  
 
Ad. 8. PRZYJĘCIE SPRAWOZDANIA Z WYKONANIA GMINNEGO PROGRAMU 
PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII I PLANÓW JEGO REALIZACJI W ROKU 2012 
ORAZ PRZYJĘCIE SPRAWOZDANIA Z DZIAŁALNOSCI GMINNEJ KOMISJI 
ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH. 
 Sprawozdanie przedstawiła Pani Anna Zwierzyńska – pełnomocnik Wójta 
d.s. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii. Sprawozdanie to 
stanowi załącznik nr II do protokołu. 
 

Następnie Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba powrócił do 
poprzedniego punktu porządku obrad i przedstawił, pod nieobecność strażnika 
gminnego, jego sprawozdanie z działalności za rok 2011 oraz I kwartał 2012 
roku. Sprawozdanie to stanowi załącznik nr III do protokołu.  
 
Ad. 9. ORGANIZACJA PRACY W URZĘDZIE GMINY ŚWIDWIN. 
 
 Informację na temat organizacji pracy w Urzędzie Gminy Świdwin 
przedstawiła Pani Halina Czajkowska – Sekretarz Gminy. Informacja ta stanowi 
załącznik nr IV do niniejszego protokołu. 

Wójt Pan Zdzisław Pewelec dodał, że podjął działania zmierzające do 
dokonania zamiany budynków ze starostwem, w celu pozyskania nowej 
siedziby dla Urzędu Gminy. Obecnie jest wykonywana wycena budynku na ul. 
Wojska Polskiego oraz budynku po byłej szkole w Rusinowie i dodatkowo 
budynku, w którym mieści się siedziba GOPS. Po wycenie konieczne będzie 
ustosunkowanie się rady Powiatu Świdwińskiego do tej wyceny.  
 
Ad.10. D Y S K U S J A 
  

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 
 
Ad.11. PODJĘCIE UCHWAŁ . 
 
Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba poprosił Sekretarza Gminy Panią Halinę 
Czajkowską o przedstawienie projektów uchwał. Pani Halina Czajkowska 
przedstawiła kolejno: 
 

• Uchwałę Nr XV/120/2012 w sprawie zmiany „ Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Świdwin.” 
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Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że zgodnie z 
obowiązującymi przepisami na tablicach ogłoszeń pojawiły się ogłoszenia 
o konsultacjach społecznych. Przewodniczący zwrócił się do Pani Marii 
Siminieckiej – sołtysa Bierzwnicy z pytaniem, czy wpłynęły jakieś 
zastrzeżenia odnośnie planów budowy wiatraków.  
Pani Maria Siminiecka odpowiedziała, że żaden z mieszkańców nie zgłosił 
zastrzeżeń, wręcz pojawiły się głosy zadowolenia, że jakaś inicjatywa 
została podjęta i coś się dzieje. 
Przewodniczący poprosił także sołtysa Cieszeniewa Pana Jerzego Fotygę 
o przedstawienie opinii mieszkańców Cieszeniewa w sprawie planów 
budowy wiatraków w Bierzwnicy. Pan Jerzy Fotyga stwierdził, że nie 
widniały w Cieszeniewie na tablicach ogłoszeń żadne informacje 
dotyczące planowanej inwestycji. Nie były przeprowadzane żadne 
rozmowy na ten temat.  Ocenie sołtysa Fotygi jest za mało informacji na  
temat planowanej inwestycji. Zdaniem sołtysa należałoby uświadomić 
bardziej mieszkańców na temat stopnia ewentualnego zagrożenia. 

Następnie głos zabrał radny z Cieszeniewa Pan Antoni Giluk. 
Poinformował, ze nikt do Niego się osobiście nie zgłosił z zastrzeżeniami. 
Zwrócił się z prośbą o udzielenie wyjaśnień w kwestii niepojawienia się 
ogłoszeń na tablicach w Cieszeniewie. 

Wójt Pan Zdzisław Pawelec zapewnił, że ogłoszenie widnieje na 
stronie internetowej Gminy oraz w Urzędzie. Bezpośrednim obwodem 
jest Bierzwnica i tam ogłoszenia były wywieszone.  
 Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, iż oficjalnie 
żadne zastrzeżenia się nie pojawiły w czasie przewidzianym przez 
przepisy prawa. Natomiast dziś przed rozpoczęciem Sesji pojawiła się 
Pani, która dostarczyła artykuł i prosiła o jego odczytanie. Jest to jej 
stanowisko w sprawie wiatraków.  

Przewodniczący poprosił radną Panią Halinę Cybul o odczytanie 
fragmentu raportu Biura Analiz i Dokumentacji Kancelarii Senatu, który 
został doręczony przez Panią przed Sesją.  
Powyższy fragment raportu stanowi załącznik nr V do protokołu.  
Po odczytaniu fragmentu raportu radny Pan Dariusz Gos zauważył, że w 
odczytanym fragmencie raportu jest mowa o całej fermie. A od ilu 
wiatraków jest ferma. Dwa wiatraki nie stanowią fermy. 

Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że Pani, 
która przyniosła to pismo jest przedstawicielką Ekolandu i jest 
mieszkanką Kluczkowa. Nie dysponowała czasem, aby przedstawić 
osobiście na sesji ten fragment raportu. 
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Radny Pan Andrzej Żubert stwierdził, że zdecydowanie większy 
hałas generują startujące samoloty niż turbiny wiatraków. 

Radny Pan Łukasz Pugacz poinformował, że od strony technicznej, 
w przedstawionym piśmie jest mowa o infradźwiękach, nie wspomniano 
zaś, że zmiany geologiczne ziemi też powodują powstawanie 
infradźwięków, które przedostają się przez skorupę ziemską do 
atmosfery. Radny Pan Łukasz Pugacz podkreślił ponadto, że nie 
dostrzega związku z generowaniem przez wiatraki infradźwięków. 

Radny Pan Antoni Giluk powiedział, że ma zastrzeżenie, bowiem 
blisko projektowanego miejsca usytuowania wiatraków znajduje się dom 
Pana ..... Pani Pawlak zapewniła, że odległość projektowanych wiatraków 
od rzeczonego domu jest większa niż 500 m. Radny chciałby się upewnić, 
że Pan...... ma świadomość, ze być może w przyszłości w niedalekiej 
odległości od jego posesji powstaną wiatraki.  

Wójt Pan Zdzisław Pawelec powiedział, że obecnie uchwalane 
mają być tylko zmiany do planu. Aby inwestor mógł podjąć dalsze 
czynności, polegające m.in. na przystąpieniu do sporządzenia projektu 
konieczne jest sporządzenie zmian do planu. Inwestor musi sporządzić 
następnie raport oddziaływania na środowisko, dotyczyć one będą także 
miejscowości ościennych. Plan odnosi się do Bierzwnicy i położony został 
największy nacisk na informowanie mieszkańców tej właśnie 
miejscowości. Przy oddziaływaniu na środowisko dotyczyć będzie to 
także miejscowości ościennych, takich jak Kluczkowo, Bierzwnica, 
Cieszeniewo, Połczyn Zdrój. Inwestor robił już wstępne badania 
oddziaływania na środowisko, posiadają opinię z lotniska warunkującą 
dopuszczalną wysokość wież. Inwestor liczy się z tym, że w przyszłości 
mogą się jeszcze na różnych etapach pojawić zastrzeżenia ze strony 
okolicznych mieszkańców do inwestycji. Planowana inwestycja obejmuje 
powstanie tylko dwóch wiatraków z możliwością dalszego rozwoju w 
przyszłości, nie będzie to póki co farma. Przy raporcie oddziaływania na 
środowisko będą przeprowadzane dalsze konsultacje społeczne.  
 
Następnie przystąpiono do głosowania. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 

• Uchwałę Nr XV/121/2012 w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „ Elektrownie wiatrowe – obręb 
Bierzwnica gmina Świdwin.” 
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Radny Pan Antoni Giluk zwrócił uwagę na rozdział 2 par.4 ust. 3 literę c. 
Wyraził nadzieję, że ocena oddziaływania na środowisko, przewidziana w 
tym zapisie uchwały, zostanie przeprowadzona.  
Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że obowiązek ten wynika z 
ustawy o ochronie środowiska.  
 
Następnie przystąpiono do głosowania. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 

• Uchwałę Nr XV/122/2012 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie gminy Świdwin w 2012 roku. 

 
Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba poprosił Panią Annę Zwierzyńską 
o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr VI do protokołu. 
 
Następnie przystąpiono do głosowania. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 

• Uchwałę Nr XV/123/2012 w sprawie sprzedaży nieruchomości, 
położonej w obrębie 0037 Bystrzyna, gm. Świdwin. 

 
Uzasadnienie przedstawiła Pani Halina Czajkowska. Powiedziała, że 
działka nr 124/1 o powierzchni 0,30 ha w poprzednich latach była 
wykorzystywana jako składowisko odpadów komunalnych dla sołectwa 
Bystrzyna. Kilkakrotnie była rekultywowana. Obecnie została obsadzona 
drzewkami w celu zabezpieczenia przez dogodnym wjazdem osób, które 
ewentualnie chciałyby w dalszym ciągu użytkować działkę jako wysypisko 
odpadów komunalnych. 
Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba poprosił sołtysa Bystrzyny Panią 
Teresę Grabowską o zabranie głosu. 
Pani sołtys powiedziała, że nie ma nic przeciwko sprzedaży tej działki.  
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 

Kolejne projekty uchwał przedstawiła radnym Skarbnik Gminy Pani Renata 
Kamińska. Przedstawiła kolejno: 
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• Uchwałę Nr XV/124/2012 w sprawie wyrażenia zgody na 
wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 

 
Uwag nie zgłoszono. 
W głosowaniu 13 radnych opowiedziało się za podjęciem uchwały, 1 
radny wstrzymał się od głosu. 
 

• Uchwałę Nr XV/125/2012 w sprawie dokonania zmian w budżecie 
gminy na rok 2012. 

 
Skarbnik Pani Renata Kamińska wyjaśniła radnym przyczynę rozbieżności 
pomiędzy projektem uchwały przekazanym radnym na posiedzeniu 
Komisji Łączonych a projektem uchwały przedłożonym pod głosowanie. 
Pani Skarbnik powiedziała: „Wpłynęło do Gminy pismo informujące o 
otrzymaniu następnej transzy programu, który jest realizowany projekt  
od IX 2011r  do VI 2012r tj. „ Równe szanse w edukacji” . Dostaliśmy 
informację, ze wniosek pierwszy został pozytywnie rozpatrzony i po 
prostu wprowadzam następna transzę z tego projektu, żeby można było 
realizować wydatki. 395 452 zł jest to następna transza do wydania w 
ramach tego programu. Jest on realizowany w szkołach.” 
 Radny Pan Dariusz Gos powiedział, że radni o poprawkach powinni być 
poinformowani wcześniej. 
Skarbnik Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że informowała o tej 
zmianie w projekcie uchwały na posiedzeniu Komisji Budżetowej. 
Radny Pan Łukasz Pugacz powiedział, że na posiedzeniu Komisji 
Budżetowej Pani Skarbnik przedstawiła uzasadnienie zmian 
wprowadzonych do projektu uchwały. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 

 
Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba przedstawił plan pracy Rady Gminy 
Świdwin na rok 2012. Plan stanowi załącznik nr VII do protokołu.  
Do zaproponowanego planu pracy Rady Gminy radni nie zgłosili uwag. Plan 
pracy został przyjęty jednomyślnie. 
 Przed przystąpieniem do udzielenia odpowiedzi na interpelacje i 
zapytania przez Wójta, Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba zapytał, czy są 
pytania do Pana Ryszarda Miedzika oraz do Pana Krzysztofa Helwiga, którzy 
muszą opuścić salę posiedzeń przed zakończeniem sesji Rady Gminy. 
Radna Pani Halina Cybul zwróciła uwagę na fatalny w jej ocenie stan drogi na 
odcinku Ząbrowo – Międzyrzecze. Zepsuł się na tej drodze autobus. 
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Radny Pan Andrzej Żubert podziękował w imieniu mieszkańców za naprawę 
drogi na odcinku od Świdwinka do Osiedla. 

Pan Krzysztof Helwig odpowiedział na pytanie sołtysa Rogalina Pana 
Władysława Lachiewicza w sprawie odwodnienia Rogalina. Powiedział, że w 
czasie roztopów był w Rogalinie i PZD wspomagał mieszkańców przy użyciu 
koparki. W ocenie Pana Krzysztofa Helwiga są to działania, które wymagają 
większych nakładów. Konieczne jest zorganizowanie spotkania Wójta i PZD 
mające na celu uruchomienie przepustów, które spowodują, ze woda nie 
będzie się gromadzić. Szczątkowe rowy, które są w Rogalinie spełniają obecnie 
rolę zlewni. Nie ma odprowadzenia wody poza wieś. Jest to ważny problem, 
który wymaga wspólnych uzgodnień.  

Sołtys Rusinowa Pan Adam Bieńczak zwrócił się z pytaniem dotyczącym 
drogi powiatowej przebiegającej przez Rusinowo w kierunku Kowanowa. 
Mieszkańcy Rusinowa skarżą się, że przez niedrożny rów wzdłuż tej drogi 
zalewa im mieszkania. Większość odwodnień budynków jest podłączonych do 
tego rowu. Jego głębokość, w ocenie sołtysa, jest za mała. 
Pan Krzysztof Helwig odpowiedział, że nie jest ujęta w planach inwestycjach 
odbudowa tego rowu. Na bieżąco przebudowywane są przepusty pod wjazdami 
do posesji. Zrzucanie wody z posesji do rowów nie jest odpowiednim 
rozwiązaniem, bowiem rowy te mają służyć przede wszystkim odebraniu wody 
z dróg. Pan Helwig zaproponował spotkanie na miejscu w Rusinowie. 

Sołtys Bierzwnicy Pani Maria Siminiecka pytała, kiedy zostanie 
naprawiona krzyżówka dróg w Bierzwnicy koło przystanku autobusowego. 
Pan Krzysztof Helwig odpowiedział, że jeżeli są to naprawy, których można 
dokonać za pomocą emulsji, to jeżeli pozwoli pogoda, na przełomie kwietnia i 
maja przeprowadzony zostanie remont cząstkowy. Naprawy tej można dokonać 
jedynie emulsją i gresami. Jak tylko będzie możliwość będzie ta nawierzchnia 
naprawiana. 
Pani Maria Siminiecka zwróciła także uwagę na problem z kanalizacją burzową 
w okolicach przystanku. 
Pan Krzysztof Helwig stwierdził, że wymaga to sprawdzenia. Jeżeli jest to w 
gestii PZD będzie to naprawione. 

Sołtys Cieszyna Pani Bożena Wieczorek zgłosiła problem z drogą w 
Cieszynie koło przystanku. Sołtys prosiła o zlikwidowanie skarpy. 
Pan Krzysztof Helwig odpowiedział, że pismo w tej sprawie do niego dotarło. 
Właściciel tego gruntu prosił o spotkanie, ponieważ ścinka tej skarpy wiąże się z 
zabraniem mu kawałka ziemi. Właściciel chce być obecny przy pracach. PZD nie 
może przeprowadzić prac bez uzyskania dokumentacji. Temat jest znany PZD i 
na pewno będzie to zrobione. 
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Pani Bożena Wieczorek pytała także czy drogi powiatowe,  a zwłaszcza rowy 
będą sprzątane. 
Pan Krzysztof Helwig powiedział, że tak. 

Radny Pan Łukasz Pugacz pytał, czy dotarła do PZD informacja, że na 
odcinku drogi z Bierzwnicy w kierunku Połczyna, przy rowie, asfalt został 
wypłukany i zarwał się. 

Sołtys Berkanowa Pan Lech Lipka poinformował Pana Krzysztofa Helwiga 
o konieczności dokonania naprawy powiatowej drogi w Berkanowie przy 
krzyżu.  

Wójt Pan Zdzisław Pawelec powiedział, że najpierw trzeba tam udrożnić 
studzienkę kanalizacyjną. 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przedstawicieli Izb Rolniczych. 
Jako pierwszy głos zabrał Pan Władysław Bieniek – przewodniczący Rady 
Powiatowej Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej w Świdwinie. Powiedział, że 
Izba Rolnicza złożyła protest do Trybunału Konstytucyjnego w sprawie 
nierównego traktowania rolników w kontekście wymiaru składki zdrowotnej.  
Pan Bieniek poinformował także o wprowadzeniu modulacji. Objęte są nią 
prawie wszystkie gospodarstwa w woj. zachodniopomorskim.  
Pan Władysław Bieniek poruszył także kwestię wprowadzenia podatku 
dochodowego. Ustawa ma na celu wprowadzenie w 2014 r 5 mld. zł dochodu z 
rolnictwa w postaci podatku dochodowego.  
Powiedział także, że wchodzi w życie ustawa o kształtowaniu ustroju rolnego. 
Jeżeli gospodarz nie prowadzi sam gospodarstwa, to nasi rolnicy mają prawo 
wystąpić na drogę sądową, że nie mogli kupić danego gospodarstwa, bo Wójt 
podpisał zgodę na przystąpienie do przetargu dla takich osób.  
Zwrócił się z prośbą do rolników o zgłaszanie szkód do Komisji. 
 Głos zabrał także Pan Stanisław Tyszkiewicz – Kierownik Rejonowego 
Ośrodka Doradztwa Rolniczego.  
Powiedział, że kredyty będą mogli wziąć tylko ci rolnicy, których straty w 
gospodarstwie będą pow. 30 % z całości upraw gospodarstwa. Przy 
szacowaniach procenty będą się nakładały. Ujemne skutki przezimowania oraz 
zjawiska jakie mogą w przyszłości wystąpić tj. susza czy gradobicia. Apelował do 
gospodarzy uprawiających rzepak i pszenicę, aby jeszcze raz przejrzeli swoje 
plantacje.  
Komisja do szacowania strat już działa, w jej skład wchodzi przedstawiciel izby 
rolniczej z danej gminy, przedstawiciel urzędu gminy, przewodniczący jest z 
ODR. Pan Stanisław Tyszkiewicz apelował o jak najszybsze złożenie wniosku 
przez rolników do Urzędu Gminy. 
Pan Stanisław Tyszkiewicz poinformował, że rozpoczął się także nabór 
wniosków obszarowych. Powiedział także, że trwa nabór chętnych na szkolenie 
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z zakresu zastosowania środków ochrony roślin. Wszystkie zaświadczenia o 
stosowaniu środków ochrony roślin są ważne przez pięć lat. Przeszkolenie takie 
odbędzie się prawdopodobnie na przełomie maja i czerwca. Atest jest ważny 3 
lata, zaświadczenie ma ważność przez okres 5 lat. Konieczne jest prowadzenie 
rejestru, jaki środek został użyty, w jakiej ilości, jakie wówczas panowały 
warunki. 
Pan Stanisław Tyszkiewicz powiedział ponadto, że jest termin teraz składania 
wniosków na niekorzystne warunki przezimowania. Za pośrednictwem Wójta 
jest to zgłaszane do Urzędu Wojewódzkiego, a ten urząd powołuje komisję 
wojewódzką. A komisja wojewódzka powołuje komisje gminne.  
 

Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba, który reprezentuje także Koło 
Łowieckie „Sokół”, zwrócił się w szczególności do sołtysów i radnych, którzy 
posiadają gospodarstwa rolne. Powiedział, że zgodnie z rozporządzeniem 
Ministra Środowiska z 8 marca 2010 r właściciel, posiadacz gruntu, na którym 
powstała szkoda, zgłasza szkodę w formie pisemnej, w ciągu trzech dni od dnia 
stwierdzenia szkody. Koła łowieckie proszą o dochowywanie tego terminu i 
zgłaszanie szkód na piśmie. Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił także uwagę na art. 
47 w.w. ustawy, który mówi o tym, że rolnicy powinni współdziałać zgodnie z 
potrzebami z dzierżawcami, zarządcami obwodów łowieckich w celu 
zabezpieczenia gruntów przed szkodami. Utrudnianie dostępu do upraw, 
zasiewów może spowodować odmowę wypłaty odszkodowania za ewentualne 
szkody.  
 
Ad.12. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 
  
Odpowiedzi na interpelacje udzielił Wójt Pan Zdzisław Pawelec. 

• Na pytanie radnego Pana Łukasza Pugacza Wójt odpowiedział, że droga 
była dwa lata temu robiona. Mieszkający przy tej drodze Pan przyczynił 
się do pogorszenia jakości tej drogi, zatem wskazany byłby jego wkład w 
jej naprawę. Robimy tyle, na ile nas stać. Drogi gminne wymagają 
przeprowadzenia w pierwszej kolejności odwodnień, a dopiero potem 
należy przystąpić do napraw.  

• Na pytanie sołtysa Rogalina Pana Władysława Lachiewicza Wójt 
odpowiedział, że Zastępca Wójta nadzoruje bieżące naprawy. Gmina 
dokonuje czynności w miarę swoich możliwości finansowych. Jeżeli 
istnieje utrudnienie dojazdu do posesji to w pierwszej kolejności są 
dokonywane właśnie takie naprawy. 
Co do zalewania Rogalina przez wodę, Wójt wskazał, że Rogalino nie 
należy do spółek wodnych. Spółki wodne nic nie zrobią na obszarze wsi, 
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w ramach reklamacji. Bez współpracy z Wojewódzkim Zarządem 
Melioracji ta kwestia nie zostanie uregulowana. Wskazane byłoby 
zapisanie się mieszkańców do spółki wodnej i wówczas spółki wodne by 
wspomagały. Wymaga to przeprowadzenia prac ziemnych, które są 
bardzo kosztowne. 

• Na pytanie sołtysa Rusinowa Pana Adama Bieńczaka Wójt odpowiedział, 
że wie o wszystkich drogach wymagających napraw. „Jesteśmy w trakcie 
analizowania tego tematu. Jeździmy także po innych drogach  i wspólnie 
z komisją podejmiemy decyzje, które drogi w pierwszej kolejności robić.” 

• Sołtysowi Bełtna Panu Tadeuszowi Wilkowi Wójt powiedział, że zostało 
zlecone przygotowanie projektu sieci wodociągowej. Jeżeli będzie 
gotowy projekt to będzie możliwość napisania wniosku o dofinansowanie 
inwestycji do PROW-u. 

• Sołtysowi Krosina Panu Otto Leske Wójt odpowiedział, że na dniach 
zostanie przeprowadzony przetarg. Do wakacji ma być droga gotowa. 
Chodzi głównie o wylanie asfaltu. Koszt tej inwestycji wyniesie 1.650 tys. 
zł, z czego Gmina daje tylko 50 tys. zł. Przyłączenia do sieci kanalizacyjnej 
cały czas trwają.  
Co do liczby dzieci wyjeżdżających na basen Wójt powiedział, że z 
obszaru całej Gminy jest objętych nauką pływania 140 osób.  

• Sołtysowi Berkanowa Panu Lechowi Lipce Wójt odpowiedział, że będzie 
jeszcze dyskutował i jest skłonny do podjęcia współpracy w zakresie 
współorganizowania wyjazdu do Lichenia. 

• Na pytanie sołtysa Lekowa Pani Marii Świątczak odpowiedział, że póki co 
robione jest to, co jest przewidziane w inwestycji. Jesteśmy w kontakcie z 
PZD i współpracujemy z nimi w tym zakresie. 
W kwestii problemu z psami uchwalono na dzisiejszej sesji program 
opieki nad zwierzętami. 
W kwestii lampy na drodze w kierunku Bełtna Wójt stwierdził, że 
poinformował o tym energetykę i mają podjąć decyzję co do 
przestawienia tej lampy.  

• Wójt wypowiedział się także na temat przetargów organizowanych przez 
Agencje Nieruchomości Rolnych. Wójt przestrzegał rolników przed  
meldowaniem u siebie osób, które nie mieszkają na terenie Gminy i 
potrzebują meldunku jedynie po to, by móc  uczestniczyć w takich 
przetargach. Jest spór co do interpretacji ustawowego zapisu 
dotyczącego osobistego prowadzenia gospodarstwa rolnego. 

 



 24 

Na koniec Wójt poinformował, że w dniu 1 kwietnia 2012 roku mija XX-
lecie odłączenia się Gminy od miasta i rozpoczęcia samodzielnego jej 
funkcjonowania.  

 
 
Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 
 
Radny Pan Andrzej Żubert powiedział, że priorytetem dla Komisji pozostaje 
zapewnienie dojazdu do posesji, a w dalszej kolejności dojazdów do pól. 
Powiedział ponadto, że przewiduje zwołanie jeszcze jednego wyjazdowego 
posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa, które będzie poświęcone ocenie stanu 
dróg na terenie Gminy. 
 
Ad.13. Z A K O Ń C Z E N I E  
 
Kończąc obrady XV Sesji Rady Gminy Świdwin Przewodniczący Pan Krzysztof 
Kaszuba podziękował za uczestnictwo i zabieranie głosu. 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
    
    
 
         Przewodniczący Rady 
 
            Krzysztof Kaszuba 
 
 
 
Protokołowała: 
 
J. Anglisz - Myszka 


